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Datum 2023-05-30 
 
Tid Kl. 13:00  
 
Plats B-salen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör 
närvarande Hans Pahlin, affärsområdeschef 
 Veronica Öqvist, MAR 
 Kristina Gullersbo, verksamhetsutvecklare 
 Anna-Maria Andersson, sekreterare 
 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 

 
 
 
 

Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 
   Katarina Elfgren Jonasson §§ 10 – 17 
 
 
 
 Ordförande: ………………………………………… 
  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 10 – 17 
 
 
  
 Justerare: ………………………………………… 
  Vivan Strömqvist (SKPF) §§ 10 – 17  
 
 
 
  
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- 
var- 

ande 

Tjg. 
ers. 

Omröstning Reservation Anteckning 
§ § § § 

Ledamöter, kommunen        

Kjell-Åke Sjöström (V) X       Ordförande 
Jerry Mähler (C) X       

John Åberg (S) X       

Ledamöter, föreningar        

Folke Lindgren (PRO) ---       

Örjan Eriksson (PRO) X       Vice ordförande 
Paula Hällsten Sjögren (PRO) X        
Bengt Nilsson (PRO) X       

Carina Pettersson (SKPF) X       

Vivan Strömqvist (SKPF) X          

Inger Eriksson (SPF) X       

Ersättare, föreningar        

Karin Engström (PRO) ---        

Ann-Christine Norman (PRO) X       

Lars Gradin (PRO) X       

Henry Jönsson (PRO) X       

Lisbet Berglund (SKPF) X       

Jim Abrahamsson (SKPF) X        

Eva Persson (SPF) X       

 
 
Val av justerare 
Vivan Strömqvist (SKPF) utses till justerare av dagens protokoll. 
 
Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 10 
 
Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2023-02-28 läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
 
Återkoppling fråga från förra mötet: 
Uppföljning om hur förtroenderåd fungerar. På Ärebo och Skärvsta har man inte 
fått i gång förtroenderåden och det påtalas att man behöver hjälp med att få detta i 
rullning.  
Ordförande svarar att kontakt tas med berörda personer för att få hjälp med detta.  
 
Ny fråga: 
Det har uppkommit ännu en händelse då faktura gått ut till de som redan har 
betalat för maten i Junsele. Det är svårt att få rättelse av fakturor efter att de 
skickats ut. Önskar att ta beslut om det ska införas matkuponger eller inte.  
Ordförande svarar att man inte kan besluta om detta på sittande möte men att vi ska ta 
detta vidare.  
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§ 11 
 
Information från kommundirektör 
 
Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
 
Informationer 
Kommundirektören besvarar inkommen skrivelse från pensionärsorganisationerna 
angående organisatorisktillhörighet för Kommunala Pensionärsrådet. Svaret har också 
skickats till samtliga tre organisationer den 15 mars 2023. 
 
Fråga: 
Avser ni att skriftligt meddela ordförandena som ej är med i detta möte? Många 
tror att det är KS man ska tillhöra för att det är där man bestämmer. 
Kommundirektör svarar att man kan ordna med ett skriftligt svar.  
 
Kommundirektören redovisar kommunens årsbokslut 2022 samt budget för 2023 och 
2024 samt plan för 2025 och 2026. 
 
Ny fråga:  
Minskning av statsbidrag och hur påverkar de kommunen? 
Kommundirektören ser inte att vi påverkas på samma sätt som andra kommuner då vi har 
sparade medel från förgående år men stor återhållsamhet krävs av samtliga verksamheter. 
Sollefteå har en bättre situation än andra kommunen dels på grund av etablering i Hamre 
och av Försvarsmakten.  
 
Kommundirektören förklarar kring avsättning till tjänstepensionerna och hur den 
kostnaden kommer att öka under kommande år. Ökningen beror på nya avtal, från 4,5% 
till 6%, och inflationsökningar på tidigare avsatta medel.  
 
Sekreterare skickar ut det material som presenterades till alla ledamöter efter mötet.  
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§ 12 
 
Information om Hamre samt händelser i kommunen 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
 
 
Informationer 
Hans Pahlin, tillväxtenheten besöker rådet och berättar om utvecklingen av försvaret och 
Hamreområdet. 
 
Hans visar en simulerad kartbild om vart denna uppbyggnad av Hamreområdet skall ske 
och hur det kan se ut. 50 hektar mark kommer det att byggas upp på.  
 
50 - 70 arbetare kommer rekryteras under 2023. Just nu rekryteras en chef.  
Det ska vara så lätt som möjligt att jobba hos försvaret, så lite trösklar som möjligt. 
 
Man räknar med att under 2023 är det 40 värnpliktiga, under 2024 är det 120 värnpliktiga 
och under 2025 är det 150 värnpliktiga.  
 
Fråga: 
De 50 - 70 rekryterade, är det bara de värnpliktiga eller även anställd personal t.ex. 
förbandschef? 
Hans svarar att det gäller alla yrkeskategorier.   
  
Det måste finnas kaserner för ca 200 personer för att ha möjlighet att ta emot besök av 
andra förband för tex övningar.  
 
Hamre 
I Hamre är detaljplanen klar och nu väntas bara på politiskt beslut. Ny detaljplan är 
nödvändig då den verksamhet Uniper bedriver betecknas som tung industri och EON 
behöver projektera för ett nytt ställverk.  
 
Inom den planerade verksamheten är vätgas och biomassa de två största komponenterna. 
Vätgasen produceras på plats medan biomassan tas in som grot. Slutprodukten ska 
användas som bränsle till flyget. Bränslet kommer på grund av säkerheten endast att 
fraktas ut via tåg. Minst 100 direkta arbetstillfällen beräknas skapas i verksamheten. 
 
Hans visar en simulerad kartbild över byggnationen av Hamreområdet, både dagtid och 
nattetid. 
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Just nu pågår avtalsskrivning med kommunen och Uniper angående försäljning av mark, 
det är ännu inte klart men det sker flertalet löpande möten varje vecka för att säkerställa 
att avtalet blir rätt.  
 
Fråga: 
Utvinning av detta bränsle, är det ett högriskobjekt? 
Hans svarar att det är det och det kommer förmodligen bli ett skyddsobjekt. Vätgasen som 
produceras kommer begränsas till mängd för att inte inneha stora lager. Egen vakt 
kommer att finnas för säkerheten.  
 
Ny fråga: 
Inlösen av fastigheter, hur har det fungerat? 
2 fastigheter har lösts ut och det har gått bra med dem, vi har kommit överens och det är 
påskrivet och klart.  
 
Ny fråga:  
Uniper har haft våldsamma ekonomiska smällar, har det skett någon förändring 
där? 
När kriget kom så blev Uniper påverkade av att de inte kunde leverera bränsle i samma 
omfattning. Tyska staten tog över det och det är nu stabiliserat.   
 
Ny fråga:  
Vad är det som gjort att man fått ögonen på Hamre? 
Hans svarar att det är elen och närheten till biomassan som gjorde det. Att kommunen 
dessutom ägde marken var en fördel.  
 
I övrigt håller kraftbranschen på att mobilisera upp i vårt område med bland annat 
uppbyggnad av nya kraftledningar. När stora etableringar genomförs skapas rotation i 
samhället och nya affärsmöjligheter uppkommer. För kommunen slutar inte arbetet när 
etableringarna är klara. Kommunen behöver se till att inflyttade medborgare har tillgång 
till vård, skola och omsorg men också att det finns boenden, restauranger och 
underhållning. 
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§ 13 
 
Information: Hjälpmedelsavgifter 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  
 
 
Informationer 
Veronica Öqvist MAR, delger information om förslag på hjälpmedelsavgifter för 
Västernorrlands kommuner som kommer att presenteras för politiken.  
 
2014 övergick hemsjukvården till kommunalt och då ingick även kostnadsansvaret för 
majoriteten av de individuella hjälpmedlen för personer som bor i ordinärt boende från 
Region Västernorrland till länets kommuner.  
 
Det finns både köphjälpmedel och hyreshjälpmedel. Avgiften ser olika ut beroende på 
vart man bor i länet och tanken är att det inte ska spela någon roll vart man bor utan alla 
ska ha samma avgift.  
 
Fråga: 
Kommer det slå mot boenden? 
Veronica svarar att det kan komma att göra det. 
 
Punkter som talar för 

• Jämlik avgift över Västernorrlands län. 
• Ökade intäkter. 
• Stimulerar återlämning av hjälpmedel som inte används. 
• Underlättar samverkan och gemensam information till invånare. 

 
Punkter som talar emot 

• Ökad kostnad för invånare som använder hjälpmedel. 
• Invånare tackar nej till hjälpmedel trots behov av ekonomiska skäl. 
• Invånaren uppfattar att de köpt hjälpmedlet. 
• Ökad administrativ hantering, dock osäkert hur stor tidsökning detta kommer att 

ge.  
 
Ny fråga: 
Kan man inte lägga in kostnaden i högkostnadsskyddet, de som skulle välja bort det 
är de som inte har ekonomisk möjlighet för att bära kostnaden? 
Veronica svarar att hon tar med sig frågan. 
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Ny fråga: 
Hur ser återlämningen ut av hjälpmedlen? 
Veronica svarar att det blev sämre under pandemin. Men det finns flera hjälpmedel som 
står inne på boenden där man ska se om de ska avskrivas.   
 
Vilka berörs 

• Alla från 20 år och äldre 
• Förskrivare av hjälpmedel, samtliga verksamheter 
• Avgiftshandläggare 

 
Kommunens pensionärsråd ges möjlighet att inkomma med skrivelse senast den 25 
augusti för att det sedan ska kunna tas upp till KS den 5 september och slutligen på KF 
den 25 september.  
Uppmaning om att skicka in skrivelsen till kommun@solleftea.se eller till 
registrator@solleftea.se  
 
Sekreterare skickar ut bildspel till alla ledamöter efter mötet.  
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§ 14  
 
Digitalt utanförskap 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  
 
 
Informationer 
Kristina Gullersbo, Näravårdsamordnare delger information om digitalt utanförskap.   
 
Det pågår en omställning i hela Sverige, man lyfter fram patienten för att patienten ska 
känna sig delaktig i de beslut som tas i vården.  
 
Digital salong hålls i angränsande rum, för att medborgare ska kunna komma och prata 
kring digitala svårigheter. Kristina uppmanar alla att delta efter mötet.  
 
Det har skapats en arbetsgrupp för att förebygga digitalt utanförskap. Det kommer 
presenteras vilka E-tjänster som kommunen har, vad har kommunen för säkerhet t.ex 
bank-ID.  
 
Agendan för nästa omgång av Digital salong kommer att skapas utefter inkomna 
önskemål under detta första tillfälle.  
 
Fråga: 
Hur kommer all den information som ges samtidigt påverka oss framåt? Hur 
hanterar vi det? 
Kristina svarar att man inte vet det i nuläget men att det kanske skulle gå att se över 
möjligheten till att få information kring detta.  
 
Ny fråga: 
15 - 20 år framöver kommer det att finnas en grupp som inte kommer att lära sig 
detta. Hur fångar man dessa?  
Kristina svarar att med inkluderande aktiviteter hoppas man på att nå de allra flesta men 
att man tyvärr kommer att ha svårt att nå precis alla. 
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§ 15  
 
Övriga frågor 
 
Ramsele har funderingar om varför det går så sakta att bygga? Vi vill komma och 
titta, det skulle renoveras ett rum men det är långt ifrån klart. Kommunen behöver 
trycka på för att det ska ske något.  
Ordförande: Företaget som köpte Nipudden har problem med ekonomin och därför har 
arbetarna inte fått någon betalning för renoveringen och utför därför inget jobb så som det 
ser ut just nu. På utskottet sades det att Jocke på fastighet ska kolla på vad som ligger 
bakom detta. Vi drabbas också av att ej ha tillgång till detta rum. Man trodde att detta var 
ett stabilt företag som köpte Nipudden men så verkar inte fallet vara.  
 
Ny fråga: 
Vallänget, boenderåd som ligger under Solgården. Det finns goda krafter som vill 
bilda förtroenderåd. Man har haft denna fundering uppe på PRO:s möte om varför 
har man inte ett råd där. Finns möjlighet till att bilda ett? 
Ordförande har inget svar på varför man har de så här. Tas upp som punkt på möte i 
augusti.  
 
Ny fråga: 
Angående språkutbildning. Någon informerade i höstas om ett projekt för 
språkutbildning, hur har det gått med detta?  
Ordförande svarar att vi ska ta detta som en punkt på höstens möte. Bjuder in Åsa Nilsson 
till hösten.  
 
Ny fråga: 
Går det stadsbussar i sommar? 
Ja, det har tagits ett beslut om att bussar ska gå ordinarie tider i sommar.  
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§ 16 
 
Delgivning av handlingar 
 
Följande handlingar delges rådet: 
 
- Protokoll från Förtroenderåd, Lissgården 2023-03-07  
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KPR protokoll
(Signerat, SHA-256 63F4F0EB1ED71B0FBE4FA6E72B2C6FDDADF671B2CCBC648C4AB12F4FA5501D31)

Sida 12 av 14



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunala Pensionärsrådet 
 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2023-05-30 

 

 

13 (13) 

§ 17 
 
Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2023-08-30 kl. 13:00 i B- och C-salen, Sollefteå 
kommunhus. 
Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 
pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 

 
Övriga sammanträdestillfällen under 2023: 
Onsdag den 25 oktober kl. 13:00 B- och C- salen 
Onsdag den 7 december kl. 13:00 B- och C-salen 
 
Önskemål om innehåll vid nästa möte: 
Genomgång/utbildning vid ny ledamot, ska ske 1 gång per år. 
 
Förtroenderådens protokoll skickas hädanefter ut epost till alla ledamöter. 
 
Telefonnummer till caféterian ska stå på kallelsen.  
 
Övrigt 
På grund av krock med annat möte den 6/12 kl 13:00 så flyttas det Kommunala 
pensionärsrådet till den 7/12 kl 13:00 i B- och C-salen.  
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Datum 2023-05-30 
 
Tid Kl. 13:00  
 
Plats B-salen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör 
närvarande Hans Pahlin, affärsområdeschef 
 Veronica Öqvist, MAR 
 Kristina Gullersbo, verksamhetsutvecklare 
 Anna-Maria Andersson, sekreterare 
 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 


 
 
 
 


Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 
   Katarina Elfgren Jonasson §§ 10 – 17 
 
 
 
 Ordförande: ………………………………………… 
  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 10 – 17 
 
 
  
 Justerare: ………………………………………… 
  Vivan Strömqvist (SKPF) §§ 10 – 17  
 
 
 
  
 


Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- 
var- 


ande 


Tjg. 
ers. 


Omröstning Reservation Anteckning 
§ § § § 


Ledamöter, kommunen        


Kjell-Åke Sjöström (V) X       Ordförande 
Jerry Mähler (C) X       


John Åberg (S) X       


Ledamöter, föreningar        


Folke Lindgren (PRO) ---       


Örjan Eriksson (PRO) X       Vice ordförande 
Paula Hällsten Sjögren (PRO) X        
Bengt Nilsson (PRO) X       


Carina Pettersson (SKPF) X       


Vivan Strömqvist (SKPF) X          


Inger Eriksson (SPF) X       


Ersättare, föreningar        


Karin Engström (PRO) ---        


Ann-Christine Norman (PRO) X       


Lars Gradin (PRO) X       


Henry Jönsson (PRO) X       


Lisbet Berglund (SKPF) X       


Jim Abrahamsson (SKPF) X        


Eva Persson (SPF) X       


 
 
Val av justerare 
Vivan Strömqvist (SKPF) utses till justerare av dagens protokoll. 
 
Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 10 
 
Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2023-02-28 läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
 
Återkoppling fråga från förra mötet: 
Uppföljning om hur förtroenderåd fungerar. På Ärebo och Skärvsta har man inte 
fått i gång förtroenderåden och det påtalas att man behöver hjälp med att få detta i 
rullning.  
Ordförande svarar att kontakt tas med berörda personer för att få hjälp med detta.  
 
Ny fråga: 
Det har uppkommit ännu en händelse då faktura gått ut till de som redan har 
betalat för maten i Junsele. Det är svårt att få rättelse av fakturor efter att de 
skickats ut. Önskar att ta beslut om det ska införas matkuponger eller inte.  
Ordförande svarar att man inte kan besluta om detta på sittande möte men att vi ska ta 
detta vidare.  
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§ 11 
 
Information från kommundirektör 
 
Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
 
Informationer 
Kommundirektören besvarar inkommen skrivelse från pensionärsorganisationerna 
angående organisatorisktillhörighet för Kommunala Pensionärsrådet. Svaret har också 
skickats till samtliga tre organisationer den 15 mars 2023. 
 
Fråga: 
Avser ni att skriftligt meddela ordförandena som ej är med i detta möte? Många 
tror att det är KS man ska tillhöra för att det är där man bestämmer. 
Kommundirektör svarar att man kan ordna med ett skriftligt svar.  
 
Kommundirektören redovisar kommunens årsbokslut 2022 samt budget för 2023 och 
2024 samt plan för 2025 och 2026. 
 
Ny fråga:  
Minskning av statsbidrag och hur påverkar de kommunen? 
Kommundirektören ser inte att vi påverkas på samma sätt som andra kommuner då vi har 
sparade medel från förgående år men stor återhållsamhet krävs av samtliga verksamheter. 
Sollefteå har en bättre situation än andra kommunen dels på grund av etablering i Hamre 
och av Försvarsmakten.  
 
Kommundirektören förklarar kring avsättning till tjänstepensionerna och hur den 
kostnaden kommer att öka under kommande år. Ökningen beror på nya avtal, från 4,5% 
till 6%, och inflationsökningar på tidigare avsatta medel.  
 
Sekreterare skickar ut det material som presenterades till alla ledamöter efter mötet.  
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§ 12 
 
Information om Hamre samt händelser i kommunen 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
 
 
Informationer 
Hans Pahlin, tillväxtenheten besöker rådet och berättar om utvecklingen av försvaret och 
Hamreområdet. 
 
Hans visar en simulerad kartbild om vart denna uppbyggnad av Hamreområdet skall ske 
och hur det kan se ut. 50 hektar mark kommer det att byggas upp på.  
 
50 - 70 arbetare kommer rekryteras under 2023. Just nu rekryteras en chef.  
Det ska vara så lätt som möjligt att jobba hos försvaret, så lite trösklar som möjligt. 
 
Man räknar med att under 2023 är det 40 värnpliktiga, under 2024 är det 120 värnpliktiga 
och under 2025 är det 150 värnpliktiga.  
 
Fråga: 
De 50 - 70 rekryterade, är det bara de värnpliktiga eller även anställd personal t.ex. 
förbandschef? 
Hans svarar att det gäller alla yrkeskategorier.   
  
Det måste finnas kaserner för ca 200 personer för att ha möjlighet att ta emot besök av 
andra förband för tex övningar.  
 
Hamre 
I Hamre är detaljplanen klar och nu väntas bara på politiskt beslut. Ny detaljplan är 
nödvändig då den verksamhet Uniper bedriver betecknas som tung industri och EON 
behöver projektera för ett nytt ställverk.  
 
Inom den planerade verksamheten är vätgas och biomassa de två största komponenterna. 
Vätgasen produceras på plats medan biomassan tas in som grot. Slutprodukten ska 
användas som bränsle till flyget. Bränslet kommer på grund av säkerheten endast att 
fraktas ut via tåg. Minst 100 direkta arbetstillfällen beräknas skapas i verksamheten. 
 
Hans visar en simulerad kartbild över byggnationen av Hamreområdet, både dagtid och 
nattetid. 
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Just nu pågår avtalsskrivning med kommunen och Uniper angående försäljning av mark, 
det är ännu inte klart men det sker flertalet löpande möten varje vecka för att säkerställa 
att avtalet blir rätt.  
 
Fråga: 
Utvinning av detta bränsle, är det ett högriskobjekt? 
Hans svarar att det är det och det kommer förmodligen bli ett skyddsobjekt. Vätgasen som 
produceras kommer begränsas till mängd för att inte inneha stora lager. Egen vakt 
kommer att finnas för säkerheten.  
 
Ny fråga: 
Inlösen av fastigheter, hur har det fungerat? 
2 fastigheter har lösts ut och det har gått bra med dem, vi har kommit överens och det är 
påskrivet och klart.  
 
Ny fråga:  
Uniper har haft våldsamma ekonomiska smällar, har det skett någon förändring 
där? 
När kriget kom så blev Uniper påverkade av att de inte kunde leverera bränsle i samma 
omfattning. Tyska staten tog över det och det är nu stabiliserat.   
 
Ny fråga:  
Vad är det som gjort att man fått ögonen på Hamre? 
Hans svarar att det är elen och närheten till biomassan som gjorde det. Att kommunen 
dessutom ägde marken var en fördel.  
 
I övrigt håller kraftbranschen på att mobilisera upp i vårt område med bland annat 
uppbyggnad av nya kraftledningar. När stora etableringar genomförs skapas rotation i 
samhället och nya affärsmöjligheter uppkommer. För kommunen slutar inte arbetet när 
etableringarna är klara. Kommunen behöver se till att inflyttade medborgare har tillgång 
till vård, skola och omsorg men också att det finns boenden, restauranger och 
underhållning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 







    


 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunala Pensionärsrådet 
 


 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2023-05-30 


 


 


8 (13) 


§ 13 
 
Information: Hjälpmedelsavgifter 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  
 
 
Informationer 
Veronica Öqvist MAR, delger information om förslag på hjälpmedelsavgifter för 
Västernorrlands kommuner som kommer att presenteras för politiken.  
 
2014 övergick hemsjukvården till kommunalt och då ingick även kostnadsansvaret för 
majoriteten av de individuella hjälpmedlen för personer som bor i ordinärt boende från 
Region Västernorrland till länets kommuner.  
 
Det finns både köphjälpmedel och hyreshjälpmedel. Avgiften ser olika ut beroende på 
vart man bor i länet och tanken är att det inte ska spela någon roll vart man bor utan alla 
ska ha samma avgift.  
 
Fråga: 
Kommer det slå mot boenden? 
Veronica svarar att det kan komma att göra det. 
 
Punkter som talar för 


• Jämlik avgift över Västernorrlands län. 
• Ökade intäkter. 
• Stimulerar återlämning av hjälpmedel som inte används. 
• Underlättar samverkan och gemensam information till invånare. 


 
Punkter som talar emot 


• Ökad kostnad för invånare som använder hjälpmedel. 
• Invånare tackar nej till hjälpmedel trots behov av ekonomiska skäl. 
• Invånaren uppfattar att de köpt hjälpmedlet. 
• Ökad administrativ hantering, dock osäkert hur stor tidsökning detta kommer att 


ge.  
 
Ny fråga: 
Kan man inte lägga in kostnaden i högkostnadsskyddet, de som skulle välja bort det 
är de som inte har ekonomisk möjlighet för att bära kostnaden? 
Veronica svarar att hon tar med sig frågan. 
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Ny fråga: 
Hur ser återlämningen ut av hjälpmedlen? 
Veronica svarar att det blev sämre under pandemin. Men det finns flera hjälpmedel som 
står inne på boenden där man ska se om de ska avskrivas.   
 
Vilka berörs 


• Alla från 20 år och äldre 
• Förskrivare av hjälpmedel, samtliga verksamheter 
• Avgiftshandläggare 


 
Kommunens pensionärsråd ges möjlighet att inkomma med skrivelse senast den 25 
augusti för att det sedan ska kunna tas upp till KS den 5 september och slutligen på KF 
den 25 september.  
Uppmaning om att skicka in skrivelsen till kommun@solleftea.se eller till 
registrator@solleftea.se  
 
Sekreterare skickar ut bildspel till alla ledamöter efter mötet.  
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§ 14  
 
Digitalt utanförskap 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  
 
 
Informationer 
Kristina Gullersbo, Näravårdsamordnare delger information om digitalt utanförskap.   
 
Det pågår en omställning i hela Sverige, man lyfter fram patienten för att patienten ska 
känna sig delaktig i de beslut som tas i vården.  
 
Digital salong hålls i angränsande rum, för att medborgare ska kunna komma och prata 
kring digitala svårigheter. Kristina uppmanar alla att delta efter mötet.  
 
Det har skapats en arbetsgrupp för att förebygga digitalt utanförskap. Det kommer 
presenteras vilka E-tjänster som kommunen har, vad har kommunen för säkerhet t.ex 
bank-ID.  
 
Agendan för nästa omgång av Digital salong kommer att skapas utefter inkomna 
önskemål under detta första tillfälle.  
 
Fråga: 
Hur kommer all den information som ges samtidigt påverka oss framåt? Hur 
hanterar vi det? 
Kristina svarar att man inte vet det i nuläget men att det kanske skulle gå att se över 
möjligheten till att få information kring detta.  
 
Ny fråga: 
15 - 20 år framöver kommer det att finnas en grupp som inte kommer att lära sig 
detta. Hur fångar man dessa?  
Kristina svarar att med inkluderande aktiviteter hoppas man på att nå de allra flesta men 
att man tyvärr kommer att ha svårt att nå precis alla. 
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§ 15  
 
Övriga frågor 
 
Ramsele har funderingar om varför det går så sakta att bygga? Vi vill komma och 
titta, det skulle renoveras ett rum men det är långt ifrån klart. Kommunen behöver 
trycka på för att det ska ske något.  
Ordförande: Företaget som köpte Nipudden har problem med ekonomin och därför har 
arbetarna inte fått någon betalning för renoveringen och utför därför inget jobb så som det 
ser ut just nu. På utskottet sades det att Jocke på fastighet ska kolla på vad som ligger 
bakom detta. Vi drabbas också av att ej ha tillgång till detta rum. Man trodde att detta var 
ett stabilt företag som köpte Nipudden men så verkar inte fallet vara.  
 
Ny fråga: 
Vallänget, boenderåd som ligger under Solgården. Det finns goda krafter som vill 
bilda förtroenderåd. Man har haft denna fundering uppe på PRO:s möte om varför 
har man inte ett råd där. Finns möjlighet till att bilda ett? 
Ordförande har inget svar på varför man har de så här. Tas upp som punkt på möte i 
augusti.  
 
Ny fråga: 
Angående språkutbildning. Någon informerade i höstas om ett projekt för 
språkutbildning, hur har det gått med detta?  
Ordförande svarar att vi ska ta detta som en punkt på höstens möte. Bjuder in Åsa Nilsson 
till hösten.  
 
Ny fråga: 
Går det stadsbussar i sommar? 
Ja, det har tagits ett beslut om att bussar ska gå ordinarie tider i sommar.  
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§ 16 
 
Delgivning av handlingar 
 
Följande handlingar delges rådet: 
 
- Protokoll från Förtroenderåd, Lissgården 2023-03-07  
 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 







    


 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunala Pensionärsrådet 
 


 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2023-05-30 


 


 


13 (13) 


§ 17 
 
Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2023-08-30 kl. 13:00 i B- och C-salen, Sollefteå 
kommunhus. 
Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 
pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 


 
Övriga sammanträdestillfällen under 2023: 
Onsdag den 25 oktober kl. 13:00 B- och C- salen 
Onsdag den 7 december kl. 13:00 B- och C-salen 
 
Önskemål om innehåll vid nästa möte: 
Genomgång/utbildning vid ny ledamot, ska ske 1 gång per år. 
 
Förtroenderådens protokoll skickas hädanefter ut epost till alla ledamöter. 
 
Telefonnummer till caféterian ska stå på kallelsen.  
 
Övrigt 
På grund av krock med annat möte den 6/12 kl 13:00 så flyttas det Kommunala 
pensionärsrådet till den 7/12 kl 13:00 i B- och C-salen.  
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